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GYERGYÓÚJFALU KÖZSÉG HELYI TANÁCSA 

 
Ikt. Szám: 2526/2023 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
Jelen jegyzőkönyv a 2023. július 24-én, 19:00 órai kezdettel tartott, rendes 

tanácsülés alkalmával került felvételre.  
Az üléselnök, Mihálydeák Ervin tanácsos úr megállapította, hogy a Helyi 

Tanács összehívása a Közigazgatási Törvénykönyvről szóló, 2019/57-es 
Sürgősségi Kormányrendelet 133-as, 134-es, 135-ös és 196-os cikkelyének 
előírásai szerint, a 2023/234-es számú Polgármesteri rendelkezés értelmében 
került összehívásra, határozatképes. 

Az ülésen a következő tanácsosok vesznek részt: 
1. Bálint Stefan-Tibor 
2. Bálint Attila 
3. Bartalis Csaba 
4. Elekes József 
5. Elekes Szabolcs 
6. Gál Katalin 
7. Jakab Attila 
8. Kovács Attila 
9. Kovács Ernő 
10. Kovács Levente 
11. Marthy Barna 
12. Mihálydeák Ervin 
13. Nagy Ervin 
14. Sajgó Rita 
15. Szabó Ágoston Attila 
 

A gyűlésen jelen van Egyed József polgármester úr és Kovács Ileana-Éva, 
a község jegyzője.  

A tanácsülés teljes egészében videófelvételre kerül. A gyűlés magyar 
nyelven zajlik.  



Az üléselnök, Mihálydeák Ervin miután megállapította, hogy a tanácsülést 
a törvényi előírásoknak megfelelően hívták össze, üdvözli a jelenlévőket és 
megnyitja Gyergyóújfalu Község Tanácsának rendes ülését. 

 
Az írásos meghívó alapján ismerteti a tárgyalandó hat napirendi pontot: 
 

1. 44/2023-as számú Határozattervezet, a „Kerékpárút létesítése 
Gyergyóújfalu község külterületén” megnevezésű 
beruházásgazdasági-technikai mutatóinak jóváhagyására 

2. 46/2023. számú Határozattervezet, a Támogatási Kérelemnek és az 
Általános Költségvetés Becslésnek jóváhagyására „Szennyvízhálózat 
bővítése és korszerűsítése” megnevezésű beruházás támogatására az 
Anghel Saligny Beruházási Nemzeti Programban megnevezésű, 
34/2023-as számú Határozat módosítására 

3. 47/2023. számú Határozattervezet a Támogatási Kérelemnek és az 
Általános Költségvetés Becslésnek jóváhagyására „Szennyvízelvezető 
rendszer létesítése Alternatív Intelligens Nyilvános Rendszereken 
(SPIA) Libán, Szenéte településeken és Heveder negyedben, 
Gyergyóújfalu községben, Hargita megyében” megnevezésű 
beruházás támogatására az Anghel Saligny Beruházási Nemzeti 
Programban megnevezésű, 35/2023-as számú Határozat módosítására 

4. 48/2023. számú Határozattervezet az üléselnök megválasztására a 
következő 3 hónapra 

5. Gyergyóújfalu Község Képviselőtestületének 2023. Június hónapjában 
tartott ülései jegyzőkönyvének jóváhagyása 

6. Folyó ügyek  
 
 

Az üléselnök felkérdezi a jelenlevőket, hogy valakinek kérdése, 
hozzászólása van-e a napirendi pontok sorrendjével kapcsolatban, majd 
szavazásra bocsátja a napirendi pontokat. A napirendi pontokat a Képviselő 
Testület 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül fogadta el.  

Az ülés folytatódik a napirendi pontok tárgyalásával.     
 

1. 44/2023-as számú Határozattervezet, a „Kerékpárút létesítése 
Gyergyóújfalu község külterületén” megnevezésű 
beruházásgazdasági-technikai mutatóinak jóváhagyására 

Egyed József: Az első napirendi pont a PNRR-s bicikliúttal kapcsolatos, a 
szerződést megkötöttük még a tavasz folyamán, most el kellett készüljön a 



megvalósíthatósági tanulmány. A bánya bejáratától, a Kőszikla Panziótól, 
egészen Szenétén az elkerülő útig és onnan vissza a mezőn át Gyergyóújfaluig 
létesítendő bicikliútról van szó. Az alapozás 10 cm balaszt, 10 cm törtkő, 5 cm-
es aszfaltréteg, két méter szélességgel, mindkét oldalon 50-50 cm padka 
résszel. Két patakon lesz átmenés, két 2500-as csővel lesznek a hidak felújítva. 
A beruházás összértéke 2.440.953 lej áfástól. 
Mihálydeák Ervin: Kérdezem a Testületet, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérdezem a 
szakbizottságokat, hogyan véleményezték a határozattervezetet?   
Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 
határozattervezetet.  
Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság is pozitívan véleményezte a 
határozattervezetet.  
Gál Katalin: A Szocio-kulturális szakbizottság is pozitívan véleményezte a 
határozattervezetet. 
Kovács Ernő: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a 
határozattervezetet.    
Mihálydeák Ervin: Kérem a Tanácsot, szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 
határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 15 igen 
szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 
határozattervezetet. 

       
 

2. 46/2023. számú Határozattervezet, a Támogatási Kérelemnek és az 
Általános Költségvetés Becslésnek jóváhagyására „Szennyvízhálózat 
bővítése és korszerűsítése” megnevezésű beruházás támogatására az 
Anghel Saligny Beruházási Nemzeti Programban megnevezésű, 
34/2023-as számú Határozat módosítására 

Egyed József: A régi betonvezetéknek a kicserélése, ami még megmaradt és a 
túloldalon, a templom oldalán levő résznek a lecsatornázásáról van szó. Ezt 
leadtuk az Anghel Saligny Programba finanszírozásra, ott javítunk egy kicsit. 
Amikor leadtuk, utána felmerült az a kérdés, hogy nem fér bele a megadott 
pénzügyi paraméterekbe, amit megad az állam, mint személyre szabott érték, 
hiszen 196 személyt adtunk le, aki közvetlenül csatlakozik ehhez. Itt ejtettünk 
egy kisebb tévedést, ugyanis 1395 ember az, akit érint ez a beruházás, ez 
gyakorlatilag Tekerőpatak, Kilyénfalva és a Faluközén bejövő 
szennyvízhálózatot gyűjti össze és viszi be az alszegi gerincvezetékbe. Ezt kell 
kijavítanunk, így az értéke változik, 429 euró/fő-re esik, így belefér abba az 



értékbe. A teljes beruházás értéke 3.504.284 lej, ebből 3.292.809, ami állami 
rész, 211.000 lej maradna helyi költségvetés.   
Mihálydeák Ervin: Kérdezem a Testületet, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérdezem a 
tervezetben megjelölt szakbizottságot, hogyan véleményezte a 
határozattervezetet?   
Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 
határozattervezetet.  
Mihálydeák Ervin: Kérem a Tanácsot, szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 
határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 15 igen 
szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 
határozattervezetet. 
  
 

3. 47/2023. számú Határozattervezet a Támogatási Kérelemnek és az 
Általános Költségvetés Becslésnek jóváhagyására „Szennyvízelvezető 
rendszer létesítése Alternatív Intelligens Nyilvános Rendszereken 
(SPIA) Libán, Szenéte településeken és Heveder negyedben, 
Gyergyóújfalu községben, Hargita megyében” megnevezésű 
beruházás támogatására az Anghel Saligny Beruházási Nemzeti 
Programban megnevezésű, 35/2023-as számú Határozat módosítására 

Egyed József: A Testület két pályázatot adott le ugyanarra a beruházásra, 
ugyanis az elsőt nem tartottuk teljesen biztosnak, be is bizonyosodott, hogy a 
Testületnek igaza volt. Az első a PNRR vonalon Európai Uniós pályázatból 
lett volna megvalósítva, ott kértek egy kitétet, hogy benne kell legyen a Megye 
Fejlesztési Tervében, viszont ez nem volt ahogy benne legyen hiszen nem volt 
rá számítva, ezért úgy néz ki, hogy az a pályázat elbukott. Ugyanez a pályázat 
le volt adva az Anghel Saligny Programba, ami állami pénzből van 
finanszírozva, itt viszont számon kérik azt, hogy miért nem férünk bele az egy 
személyre megszabott, 2500 eurós értékbe. Magyarázatot kell letenni, mivel 
összesen 437 embert tudtunk felmutatni, akit közvetlenül érint ez a beruházás, 
és ezáltal 4900 euró/fő az egy személyre jutó költség. Az indoklásban 
kifejtettük, hogy ez a rendszer gyakorlatilag kivitelezhetetlen abból az 
értékből, hiszen hosszú,  összesen 9.415 méter lenne csak a rendszernek a 
hossza, emellett pedig az a 17 darab kisebb derítőállomás. Ezekre írtunk a 
magyarázatot és betettük a teljes összeget az Állami Finanszírozási Alapba. A 
beruházás értéke összesen 11.635.977 lej, amiből 495.000 lej önrész. 
Mihálydeák Ervin: Kérdezem a Testületet, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérdezem a 



tervezetben megjelölt szakbizottságot, hogyan véleményezte a 
határozattervezetet?   
Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 
határozattervezetet.  
Mihálydeák Ervin: Kérem a Tanácsot, szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 
határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 15 igen 
szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 
határozattervezetet. 
 
 

4. 48/2023. számú Határozattervezet az üléselnök megválasztására a 
következő 3 hónapra 

Kovács Ileana-Éva: A Képviselő Testület Működési Szabályzata szerint ezzel 
a hónappal lejár Mihálydeák Ervin tanácsos úrnak az ülésvezetői mandátuma, 
a  névsorban a következő tanácsos úr, Nagy Ervin van jelölve a következő 
három hónapra az ülésvezetői mandátumra.  
Mihálydeák Ervin: Kérdezem a Testületet, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérdezem a 
tervezetben megjelölt szakbizottságot, hogyan véleményezte a 
határozattervezetet?   
Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság egyöntetűen elfogadta, hogy a 
következő három hónapban az üléselnök Nagy Ervin tanácsos úr legyen.  
Mihálydeák Ervin: Kérem a Tanácsot, szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 
határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 15 igen 
szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 
határozattervezetet. 
 
 
 

5. Gyergyóújfalu Község Képviselőtestületének 2023. Június hónapjában 
tartott ülései jegyzőkönyvének jóváhagyása 

 
Mihálydeák Ervin: Kérdezem a Testületet, hogy valakinek észrevétele, 
hozzászólása a júniusi jegyzőkönyvekkel kapcsolatban van-e? Amennyiben 
nincs, kérem, szavazzanak, ki van amellett, hogy az előterjesztett formában 
elfogadjuk a jegyzőkönyveket? A Helyi Tanács 15 igen szavazattal, 
tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a jegyzőkönyveket. 
 

6. Folyó ügyek  



  
Egyed József: Lezajlott három falunap, a költségvetést be tudtuk tartani abból 
a pénzből, amit a Testület jóváhagyott. Meg szeretném köszönni 
mindenkinek, aki dolgozott. A vendégeket kellőképpen fogadtuk, a közösség 
jó hírét vittük Tekerőpatakon, Kilyénfalván és Újfaluban, úgy kulturálisan, 
mint szórakoztatásban, mindenben, ami kellett.  
Jakab Attila: Egyre több riasztás van a medvékkel kapcsolatban, egy van vagy 
három, be is fogtak, erről szeretnék pontosítást?  
Egyed József: Kilenc medvét lőttek meg, ebből kettőt Újfaluban, Ezt most nem 
indokolta semmi, hogy meg kellene lőni, nem is tudtuk volna beazonosítani, 
hogy melyik az, amelyik be is jár, csapdával könnyebb volt megoldani. Az 
Önkormányzat készíttetett egy csapdát, ezt kihelyeztük, befogtuk és 
elszállítottuk. Hány volt azt nem tudjuk, ha nem lesz több kár, akkor ez az egy 
volt. Valószínű, hogy ez fogta meg a bárányokat, mert báránycsalival volt 
befogva, előtte bármilyent tettünk bele, nem ment bele. El volt altatva, a fülébe 
jelzés volt téve, elszállítva 3-4 hegygerinccel odébb és el volt engedve, olyan 
helyre, hogy ne térjen vissza. Ha visszajön, a törvény írja, hogy ki kell lőni. Ha 
továbbra is lesz, használjuk a 81-es törvényt, én arra bíztatok mindenkit, hogy 
bátran hívja a 112 segélyhívószámot. A Bizottság kimegy, ha úgy ítéljük ki kell 
lőni, akkor az történik, ha pedig úgy ítéljük meg, hogy el kell szállítani, akkor 
elszállítjuk. Ez utóbbi nem volt egy nagy medve, 4 éves példány, nem volt 
olyan veszélyes, mint a Libánban, ahol több száz kilós példány volt. Ha megint 
jön, arra kérek mindenkit, hívja a 112-t és ne próbálják az emberek egyénileg 
megoldani. 
Gál Katalin: Szeretném megköszönni mindenkinek, aki bármilyen formában 
részt vett a Kilyénfalvi búcsún, a Hivatal munkatársainak a sok munkát és a 
jó hangulatot, amellyel segítették, hogy a rendezvény bensőségesen 
lebonyolódjon. Aki nem volt jelen, el szeretném mondani, hogy tényleg egy 
közösségépítő, jó hangulatú rendezvényen vagyunk túl, köszönöm a 
Testületnek az anyagi támogatást, remélem az elkövetkezendőkben is ilyen 
sikeres rendezvények lesznek.  
Egyed József: Mindhárom falunap megütötte azt a szintet, amit ma a fiatalok, 
középkorúak és akár az idősek is elvárnak.  
Elekes Szabolcs: Jelezni szeretném, hogy Alszeg és Újút szakaszon három 
napja nincs teljes közvilágítás.  
Egyed József: A villámlás nagyon sok alkatrészt ütött ki, kértük a céget, hogy 
küldjenek, azt ígérték, hogy küldik hamarosan, valamilyen gyártási gond van, 
remélhetőleg rövidesen megoldjuk.   



Marthy Barna: A telefonhálózat tartóoszlopaival kapcsolatban van 
valamilyen előrelépés? 
Egyed József: Sajnos ez az egyik legnehezebb problémánk, nagyon sokat 
telefonáltunk és személyesen is beszéltünk a szolgáltatóval, hogy javítsák 
meg, főleg azt a nagy oszlopot az utca sarkán, ami ki van dőlve. Egyelőre azt 
ígérték, hogy falunapok előtt megcsinálják, aztán szóltak, hogy csak utána, 
mert egyik céggel a szerződés már lejárt, a másikkal még nincsen. Úgy 
gondolom, hogy sajnos, amíg a vezeték el nem szakad, addig nem lesz 
előrelépés. 
Marthy Barna: A bicikliúttal egyszerre az Erdőlő-útja le lesz aszfaltozva?  
Egyed József: A bicikliút az Erdőlő-utat csak érinti, ahol érinti, ott pedig 
aszfalt van, úgyhogy nem. Az még kérdés, hogy hogy oldjuk meg a mezei 
útnak a forgalmát ott, ahol érinti a bicikliút, a traktor nem tesz nagy kárt 
benne, viszont a nehézsúlyú járműveket kellene kiszűrni.  
Kovács Ernő: Az alpolgármester úrhoz lenne egy kérésem, az Oláh-kert fele 
vezető út fel van száradva, megkérem kerítsenek sort a javításokra. 
Kovács Attila: Sajnos a remorka utak helyreállítása miatt késett ez a dolog. 
Egyed József: A héten kiküldjük a gépet. A tulajdonosok bele vannak 
egyezve?  
Kovács Ernő: Igen. Volna még egy munkálat Bükk-patakában is. 
Egyed József: Úgy gondolom, hogy azok, akik azon az útszakaszon vannak, 
oda kellene jöjjenek, hogy igényelik a gépet, mi szívesen oda adjuk, ha 
segítenek egy kicsit az üzemanyaggal. Ott tagrészek vannak, meg tudják 
oldani, nekünk egyre nehezebb elszámolni nagyobb mennyiségű 
üzemanyagot.  
Elekes József: A gázhálózat kiépítése hol áll? 
Egyed József: A mezei-utas pályázatnak meg lett a kivitelezője, lezárult a 
közbeszerzés, amelyet a Multipland nyert meg, fel van töltve most már az 
AFIR oldalára, várjuk a jóváhagyást, utána kezdődik a beruházás.  
Az aszfaltozásnál is lezárult a közbeszerzés, szerződéskötésre van 
felterjesztve, ahogy a szerződéskötés megtörténik a Minisztériummal, 
foghatunk neki annak is. 
A gáznál kellene még egy tanulmány, egy CFR-s jóváhagyás, utána 
elméletileg ott is tölthetnénk fel, hogy írjuk alá a Minisztériummal. 
Mihálydeák Ervin: Beszéltünk egy hídgyűrű lefödéséről, annak egyre rövidül 
a vége és szükséges lenne lefödni.  
Egyed József: A mezei utak javítását azért nem indítottuk el, mert a Testület a 
pénznek nagy részét saját jövedelembe tette be, ott a fából kellett volna 



bejöjjön a pénz, ami még nem történt meg. Miután bejönnek a pénzek utána 
tudunk nekifogni. 
Mihálydeák Ervin: Amennyiben nincs több kérdés, az ülést ezennel 
berekesztem.   
  

 
        
       

 
 

 
   Ülésvezető elnök           Jegyző 
  Mihálydeák Ervin                     Kovács Ileana Éva 


